
60. Medlemsforslag om seksualundervisning på ungdomsuddannelser

MEDLEMSFORSLAG

Det foreslås,

at alle elever på ungdomsuddannelserne tilbydes seksualundervisning én gang årligt1.

at Sundheds- og Omsorgsforvaltningen anviser forslag til finansiering2.

(Stillet af Jens Kjær Christensen, Jette Gottlieb, Morten Kabell, Rikke Lauritzen,

Allan Mylius Thomsen og Mikkel Warming (alle Ø))

MOTIVERING

Sidste år blev 4219 unge københavnere testet positive for klamydia. Det er markant højere end i 

resten af landet. I 2006 fik 281 københavnske piger mellem 15 og 19 år foretaget en abort. Det 

svarer til 3 % af de unge piger og er dobbelt så højt som i resten af landet.

Københavns Kommune gør allerede en god indsats på området i samarbejde med de forskellige 

organisationer. Men som tallene ovenover tydeligt viser, kan meget mere gøres.

Folkeskolens ældste klasser tilbydes i dag seksualundervisning. Derudover tilbyder kommunen et 

begrænset antal timer i seksualundervisning til unge på erhvervsskolerne.

Enhedslisten ønsker, at tilbudet gives til samtlige elever på de københavnske ungdomsuddannelser. 

Vi mener ikke, at det giver mening at stoppe undervisningen dér, hvor de fleste unge rent faktisk 

bliver seksuelt aktive.

Der er helbredsmæssige risici forbundet med både klamydia og abort i form af bl.a. sterilitet, 

kroniske smerter og infektioner for ikke at tale om de psykiske og psykosociale konsekvenser. Alle 

burde have mulighed for et sundt seksualliv, og den bedste vej til dette er gennem bred, kvalificeret 

og fordomsfri oplysning. Og vel at mærke oplysning, der gives, når den unge efterspørger 

det. Hvornår man som ung har behov for seksualoplysning er meget forskelligt, og det er efter 

Enhedslistens mening derfor ikke nok at indskrænke tilbudet til de ældste klasser i folkeskolen.

bilag

Sagen blev i mødet udsat til Borgerrepræsentationens møde den 18. september 2008.


